

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၃.၄.၂၀၁၉) ရက်နေ့တွင် မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်းက အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန ဝန်ထမ်း များ၏ ပင်စင် လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၅ တွင် ဝန်ထမ်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်သည် ပြည်သူများမှ ထမ်းဆောင်သော အခွန်အခများဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများ၏အကျိုး၊ မြို့ပြစနစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အဆိုပါဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး၊ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်မှုတာဝန်ယူထားသည့် ဌာနဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်း ရေးဆွဲကျခံသုံးစွဲပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆို ဖြစ်ပါ တယ်။ ယခု ဦးစိုင်းလှဝင်းက အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ အားလုံးမင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ခညောင်းပါစေလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဝင်းကနေပြီးတော့ ကျွန်တော့်တို့အဆိုဖြစ်တဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင် လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၅ တွင် ဝန်ထမ်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်သည် ပြည်သူများမှ ထမ်းဆောင်သော အခွန်အခများ ဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများ၏အကျိုး၊ မြို့ပြစနစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် အဆိုပါဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး၊ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်မှုတာဝန် ယူထားသည့် ဌာနဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲကျခံ သုံးစွဲပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို တင်သွင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနဟာဆိုလို့ရှိရင် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေတွင် ပါဝင်သော အခွန်အခများကို

ကောက်ခံသည့်ဌာနဖြစ်ပြီး၊ ကောက်ခံရရှိသော အခွန်အခများဖြင့် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း၊ ရေရရှိရေး၊ မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးစသည့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စရပ်များအပြင် ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာနတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသော အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၏ လစာ၊ စရိတ်၊ ပင်စင်ချီးမြှင့်ငွေများကိုပါ ကျခံသုံးစွဲနေရသည့်ဌာနဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်သည် လူဦးရေ(၅၈)သိန်းကျော် မှီတင်းနေထိုင်သည့် ပြည်နယ်ကြီးတစ်ခု ဖြစ်ပြီး၊ လူဦးရေ (၁၄)သိန်းခန့်သည် မြို့ပြ(၇၇)မြို့တို့တွင် နေထိုင်ကြသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိ ရပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြများတွင် မှီတင်းနေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူလူထုများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးစသည့်ကိစ္စရပ်များကို အထောက်အကူပြုမည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် မြို့ပြအင်္ဂါရပ်များနှင့်အညီ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊ စည်ပင် သာယာရေးဌာနသည် လူအင်အား၊ ယန္တရားအင်အား၊ ဓနအင်အားများဖြင့် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြရသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင် သာယာရေးဌာနသည် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဘတ်ဂျက်ငွေ ကျပ်သန်းပေါင်း ၁၉၆၂၆.၈၃၇ သန်း အခွန်အခကောက်ခံရရှိမည်ဖြစ်ပြီး၊ သာမန်အသုံးစရိတ် ကျပ်သန်းပေါင်း ၈၇၃၂.၂၇၂ သန်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် ကျပ်သန်းပေါင်း ၁၂၁၃၈.၀၆၅ သန်းဖြစ်ပါတယ်။

သာမန်အသုံးစရိတ် ကျပ်သန်းပေါင်း ၈၇၃၂.၂၇၂ သန်းအနက် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင် သာယာရေးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းနှင့် ကော်မတီတို့၏ လစာစရိတ်၊ ပင်စင်အသုံးစရိတ် ကျပ်သန်းပေါင်း ၃၆၆၂.၉၃ သန်းပါဝင်နေသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာနသည် ကောက်ခံရရှိသည့် အခွန်အခငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၁၉၆၂၉.၈၃၇ သန်းတွင် ကျပ်သန်းပေါင်း ၁၂၁၃၈.၀၆၅ သန်းသာ မြို့ပြပြည်သူ အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပြီး၊ မြို့ပြပြည်သူတစ်ဦးလျှင် ပျမ်းမျှ ကျပ် ၁၄၀၀၀ အခွန် ထမ်းဆောင်ပြီး ကျပ် ၈၆၇၀ သာ အကျိုးပြုပေးနိုင်သည်ကို လေ့လာသုံးသပ်တွေ့ရှိ ရပါတယ်။

လွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရသည် တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ် သည့်အဖွဲ့အစည်း၊ ဌာနတို့၏ လစာ၊ ပင်စင်၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေ အသုံးစရိတ်များအတွက် ပြည်နယ် ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲကျခံသုံးစွဲနေသလို၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဌာနသည်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်စီမံခန့်ခွဲမှု တာဝန်ယူ ထားသည့်ဌာနဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှာ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ကျခံသုံးစွဲ ပေးသွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း လေးစားစွာတင်ပြအပ်ပါတယ်။

သို့မှသာ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနဝန်ထမ်းများ၏ လစာ၊ ပင်စင်၊ စရိတ် ချီးမြှင့်ငွေ အသုံးစရိတ်ကျပ်သန်းပေါင်း ၃၆၆၂.၉၃ သန်းသည် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် ဘတ်ဂျက်အဖြစ် ထည့်သွင်းပြီး ဝင်ငွေနည်းပါးသည့် မြို့ငယ်များအတွက် ရေရရှိရေး၊ မြို့တွင်း လမ်းပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် မြို့ပြဖွံ့ဖြိုး ရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုအကျိုးပြုလာနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်မိပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော့်ကို အနည်းငယ်ဖြည့်စွက် တင်ပြခွင့်ပြုပါ ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ စည်ပင်သာယာရေးဌာနက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေတဲ့ မြို့ပေါင်းဟာ (၇၇)မြို့ရှိပါတယ်။ အဲ့ဒီ(၇၇)မြို့ထဲမှာ မြို့အတန်းအစား အမျိုးမျိုးပါဝင်ပါတယ်။ ဥပမာ- မြို့ကြီးဆိုရင် ရှမ်းပြည်နယ်မှာ ကျွန်တော်သိသလောက်ဆိုရင် ရှမ်း (တောင်) မှာ တောင်ကြီး၊ ကလော၊ အောင်ပန်း၊ ရှမ်း(မြောက်)မှာဆိုရင် လားရှိုး၊ မူဆယ်၊ ရှမ်း(ရှေ့)မှာဆို ကျိုင်းတုံ၊ တာချီလိတ်ရှိပါတယ်။ ကျန်တဲ့ အလယ်အလတ်တန်းစား မြို့များမှာ ဥပမာ- သီပေါ၊ ကျောက်မဲမြို့လတ်များဖြစ်သလို ရှမ်း(တောင်ပိုင်း)မှာလည်း ပင်းတယ၊ ရွှေညောင်စသည်ဖြင့် သူ့အတိုင်း အတာနဲ့သူ မြို့လတ်များရှိပါတယ်။ အဲ့ဒီမှာပြန်ပြီးတော့ သေချာလေ့လာမယ် ဆိုရင် ဝင်ငွေလုံးဝမရှိတဲ့ မြို့လေးများ ဥပမာ- ကျောက်တလုံးမြို့နယ်၊ မုံးထော်၊ မုံးထ စသည် ဖြင့် အခွန်အခ လုံးဝမရတဲ့ မြို့(၄)မြို့ ရှိပါတယ်။ ထို့အတူ(၁၀၀)အောက်လောက်ပဲ အခွန်အခ ကောက်ခံရနေတဲ့ မြို့(၁၁)မြို့လောက်ရှိပါတယ်။ထိုနည်းတူ သိန်း(၂၀၀)အောက်၊ သိန်း(၃၀၀) အောက်စသည်ဖြင့် စုစည်းပြီးစုပေါင်းလိုက်မယ်ဆိုရင် (၇၇)မြို့ထဲတွင် မြို့ပေါင်း (၄၄)မြို့ဟာ သိန်း(၄၀၀)အောက်၊ သိန်း(၅၀၀) အောက်ပတ်ဝန်းကျင်လောက်သာ ကောက်ခံရရှိပြီးကိုယ့်မြို့ အတွက် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးဖို့ဆိုတာ လုံးဝလုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းမရှိတဲ့၊ အင်မတန်မှ သနားစရာ ကောင်းလောက်တဲ့ မြို့ကလေးတွေဖြစ်တယ်ဆိုတာ လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါကြောင့် လည်းပဲ သူတို့လေးတွေအတွက် သက်ဆိုင်ရာကနေပြီးတော့ ကျွန်တော်ဆွေးနွေး တင်ပြခဲ့ သလို မြို့ကြီးတွေကနေ ကောက်ခံရရှိတဲ့ မြို့ကြီးများအပြင် မြို့လတ်များ ဥပမာ- ကျောက်မဲ၊ သီပေါတို့လို စီးပွားရေး အချက်အချာကျတဲ့မြို့တွေ၊ ပင်းတယ၊ ရွှာင်၊ ရွှေညောင် တို့လို ခရီးသွားလုပ်ငန်းများအပြင် စီးပွားရေး အချက်အချာ ကျတဲ့မြို့များမှ ကောက်ခံရရှိတဲ့ အခွန်အခများဖြင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ထုတ်နုတ်ပြီးတော့ သက်ဆိုင်ရာ မြို့ငယ်လေးများကို ပံ့ပိုး နေရတဲ့အခြေအနေကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ အဲ့ဒီရရှိတဲ့ မပို့မစို့ငွေကလေးနဲ့ မြို့တွင်း သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးကိုတောင် အနိုင်နိုင် လုပ်ဆောင်နေရပြီး၊ နောက်ပြီးတော့ မြို့တွင်း လမ်းများကိုလည်း မြေလမ်းမှ ကျောက်လမ်း၊ ကျောက်လမ်းမှ ကတ္တရာလမ်းများအဖြစ် လုံးဝ

ဆောင်ရွက်နိုင်စွမ်းမရှိတဲ့မြို့ငယ်လေး အင်မတန်မှ ဆင်းရဲတဲ့မြို့ငယ်လေးများ ဖြစ်သည်နှင့် အညီ၊ ယခုအခါတွင် ခေတ်နှင့်အညီ မြို့တိုင်းမြို့တိုင်း ကားတို့၊ ဆိုင်ကယ်တို့ရှိနေကြပြီး အဲ့ဒီ လမ်းများတွင် ချောမွေ့စွာသွားနိုင်မဲ့ အနေအထားလည်းမရှိသဖြင့် အင်မတန်မှ ဝမ်းနည်းဖွယ် ရာကောင်းတဲ့ မြို့ငယ်လေးတွေဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် အကယ်၍များ အဓိကအနေနဲ့ မြို့ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးက အင်မတန်မှ အရေးကြီးပါတယ်။ အမှိုက်သရိုက်သိမ်းတာတောင်မှ အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ သိမ်းဆည်းနိုင်ခြင်းမရှိတဲ့အတွက် ခရီးစဉ်သွားမယ်ဆိုလို့ရှိရင် မြို့အဝင်၊ အထွက်လမ်းမှာ အကုန်အမှိုက်ပုံတွေပဲ မြို့တိုင်းမြို့တိုင်းမှာ လေ့လာတွေ့ရှိရသလို တစ်ချို့မြို့တွေမှာလည်းဆိုလို့ရှိရင် ချောင်း၊ မြောင်းတွေထဲမှာ အမှိုက်တွေစွန့်ပစ်ပြီးတော့ ဘာအန္တရာယ်ရှိလည်းဆိုတော့ ရေမျက်နှာပြင် မြင့်တက်လာကာ မိုးတွင်းအခါများတွင် တောင်ကျရေများကြောင့် အမှိုက်များပိတ်ဆို့၍ ရေလျှံမှုများဖြစ်ကာ ရေလွှမ်းမိုးမှုများကဲ့သို့ ပြဿနာတွေအမျိုးမျိုးတွေ့ရှိနေရပါတယ်။ ဒီဟာတွေကဘာကြောင့်လည်းဆိုတော့ အခွန်အခ တွေက မလောက်မငှနဲ့ မစို့မပို့လေး ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အင်မတန်မှ သနားစရာမြို့ငယ်လေး ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျွန်တော်တင်ပြတဲ့အတိုင်းပဲ အကယ်၍များ ကျွန်တော်တို့ ရရှိတဲ့ ငွေက လစာ၊ စရိတ်တွေကို အစိုးရကပံ့ပိုးပေးမယ်ဆိုရင်ထွက်လာမဲ့ လစာ၊ စရိတ် ကျပ်သန်း ပေါင်း ၃၆၆၂.၉၃ သန်းဆိုလို့ရှိရင် မြို့ငယ်များအတွက် အင်မတန်မှ လိုအပ်တဲ့ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုပါက သူတို့ရဲ့ ပုံရိပ်ကလေးတွေ၊ လှပသာယာပြီး မြို့ရဲ့ အနေအထား တွေ သန့်ရှင်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာရှိတဲ့ သူဟာနဲ့သူ အကောင်းဆုံး မြို့လေးတွေ စည်ပင်သာယာမယ့် မြို့လေးတွေဖြစ်လာလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော်ယုံကြည်မိပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ထမ်းများ၏ လစာ၊ ပင်စင်၊ စရိတ်ချီးမြှင့် ငွေများကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၅ တွင် “ဝန်ထမ်း အတွက် ကုန်ကျစရိတ်သည် နှစ်စဉ်ရနိုင်သောဝင်ငွေ၏ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းထက် ကျော်လွန်ခြင်း မရှိစေရ”ဟု ဖော်ပြထားသော်လည်း ပြည်သူများမှ ထမ်းဆောင်ထားသော အခွန်များဖြစ် သဖြင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုး၊ မြို့ပြစနစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင် ရန်အတွက် အဆိုပါဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး၊ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်မှုတာဝန်ယူ ထားသည်ဌာနဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်း ရေးဆွဲကျခံ သုံးစွဲ ပေးသွားရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကို တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုအား လွှတ်တော်

ဥက္ကဋ္ဌမှတစ်ဆင့် လေးစားစွာတင်သွင်းအဆို တင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် တင်ပြဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးတင်ဝင်း၊ မိုင်းယန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ အားလုံးပဲမင်္ဂလာပါ ခင်ဗျား။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ မိုင်းယန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်ဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ မိုင်းယန်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းတဲ့အဆိုအား ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/ မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့်ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါသလား ခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းလှဝင်းရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

မိုင်းယန်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်းက တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)မှာ ဆွေးနွေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးမဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေ(၅)နာရီ နောက်ဆုံး ထားပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၄.၄.၂၀၁၉)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈) ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)၏ “ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ် ချီးမြှင့်ငွေများကို ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၆၅တွင် ဝန်ထမ်းအတွက်ကုန်ကျစရိတ်သည် ပြည်သူများမှ ထမ်းဆောင်သော အခွန်အခများ သဖြင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုး၊ မြို့ပြစနစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် အဆိုပါဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး၊ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်မှု တာဝန်ယူထားသည့် ဌာနဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ကျခံသုံးစွဲပေးရန် အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၃)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ စာရင်းပေးထားပါတယ်။ ပထမဦးစွာ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးအောင်ထွဏ်းက အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးအောင်ထွဏ်း၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ အားလုံးပဲ မင်္ဂလာပါခင်ဗျား။ ဒီကနေ့ ကျင်းပပြုလုပ်တဲ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန် အစည်းအဝေးကို ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လေ့လာသူညွှန်ကြားရေးမှူးများအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ရွှင်လန်းကျန်းမာကြပါစေလို့ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ပလောင် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ထွဏ်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ မနေ့က (၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (ဒုတိယနေ့)မှာ တင်သွင်းသွားတဲ့ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဝင်း၏“ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ၂၀၁၃ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၅ တွင် ဝန်ထမ်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်သည် ပြည်သူများမှ ထမ်းဆောင်သော အခွန်အခများဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုး၊ မြို့ပြစနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အဆိုပါ ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲသည့်

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး၊ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်မှုတာဝန်ယူထားသည့် ဌာနဖြစ်သည့် အတွက် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ကျခံသုံးစွဲပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အဆိုရှင်ရဲ့ စာတမ်းမှာ ဖော်ပြထားချက်အရ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနသည် (၂၀၁၈-၂၀၁၉) ဘဏ္ဍာရေးနှစ် (Budget)တွင် ငွေကျပ်(၁၉,၆၂၉.၈၃၇)သန်း ကောက်ခံရရှိမှာဖြစ်ပြီး သာမန် အသုံးစရိတ်ငွေကျပ် (၈,၇၃၂.၂၇၂)သန်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်ကျပ် (၁၂,၁၃၈.၆၅) သန်း ဖြစ်ကြောင်း၊ သာမန်အသုံးစရိတ်ကျပ်(၈,၇၃၂.၂၇၂)သန်းအနက် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာ ရေးဌာနဝန်ထမ်းများနှင့် ကော်မတီများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေသည် ကျပ်သန်း ပေါင်း (၃,၆၆၂.၉၃)သန်း ပါဝင်နေသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ကောက်ခံရရှိငွေ ကျပ် (၁၉,၆၂၉.၈၃၇) သန်းအနက် ပြည်သူ့အတွက်အကျိုးပြုလုပ်ငန်းတွင်ငွေကျပ်(၁၂,၁၃၈.၀၆) သန်းသာ သုံးစွဲနေရသည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း ဖော်ပြထားတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

ယင်းကဲ့သို့ ဝန်ထမ်းများရဲ့ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေကို ပြည်သူ့ထံမှ ကောက်ခံ ရရှိတဲ့ အခွန်အခငွေထဲကနေ ထုတ်ယူသုံးစွဲခြင်းသည် မြို့ပြကြီးတွေမှာ ပြဿနာမရှိသော် လည်း မြို့ငယ်လေးတွေမှာ ကြီးမားတဲ့ ပြဿနာတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာ- ကျွန်တော်တို့ နမ့်ဆန်မြို့ဟာ အင်မတန်သေးငယ်တဲ့ မြို့လေးတစ်မြို့ ဖြစ်ပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့(၂၀၁၇- ၂၀၁၈) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှာ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနက ကောက်ခံရရှိတဲ့ဝင်ငွေက ကျပ်(၄၇၀) သိန်းဖြစ်ပြီး သာမန်အသုံးစရိတ်က ငွေကျပ်(၃၀၂)သိန်း ဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒီထဲက ဝန်ထမ်းလစာ ငွေကျပ် (၁၅၇)သိန်း၊ အခြားသာမန်အသုံးစရိတ်ကငွေကျပ်(၂၄၇)သိန်း၊ အဲ့ဒါတွေနုတ်လိုက်တဲ့ အခါမှာ မြို့သာယာသန့်ရှင်းလှပရေးအတွက် တစ်နှစ်မှာ ငွေကျပ်(၂၄)သိန်း(၇)သောင်းဘဲ ကျန်ရှိ ပါတယ်။

နမ့်ဆန်မြို့နယ်မှာ စည်ပင်သာယာရေးဌာနက စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိတဲ့ လမ်း(၇)လမ်းရှိပါ တယ်။ အဲ့ဒီလမ်းတွေကတော့ ကတ္တရာလမ်းနဲ့ ကွန်ကရစ်လမ်းတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကွန်ကရစ် လမ်း အဆင့်မြှင့်ဆောင်ရွက်ဖို့ (၀.၁၀၈)မိုင်ကျန်ရှိပြီး ပြုပြင်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ငွေကျပ် (၁၄၅.၂၅) သိန်း ကုန်ကျမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကတ္တရာလမ်းအဆင့်မြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် (၁.၃၁)မိုင် ကျန်ရှိပြီး အဲ့ဒီလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ငွေကျပ်(၁,၁၂၆.၁၁)သိန်း ကုန်ကျမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးစိုင်းစွံဆိုင်း ကိုယ်တိုင် နမ့်ဆန်ကို (၄)ကြိမ်တိတိ လာရောက်ခဲ့လို့ ဒီပြဿနာကို တွေ့ကြုံခဲ့လို့ မျက်မြင်တွေ့ရှိခဲ့

ရလို့ပဲ ကတ္တရာတွေ ပံ့ပိုးငွေကျပ် သိန်း(၈၀) ပြည်နယ်ကနေပြီးတော့ ပေးခဲ့လို့ ဒီလောက်အထိ ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ အနေအထား ဖြစ်ရတာပါ။ စည်ပင်ဝန်ကြီးကို အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကျန်ရှိတဲ့ စည်ပင်ငွေ(၂၄)သိန်းနဲ့ဆိုရင် ဘာမှလုပ်လို့ရမှာ မဟုတ်ပါဘူး။

ဒါတောင် အလျား(၂၀၂)ပေ အနံ(၄၈)ပေရှိပြီး ဧရိယာ(၀.၂၂၃)ဧက ကျယ်ဝန်းတဲ့ ပန်းချယ်ရိပ်ပန်းခြံတစ်ခုကို အဆင့်မြှင့်တင်ဖို့အတွက် လုပ်ကိုင်ရန်ကျန်ရှိပါသေးတယ်။ အဲ့ဒီပန်းခြံကို ပြုပြင်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုရင် ငွေကျပ်သိန်း (၂၀၀၀)လိုအပ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပြီး ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ အသားငါးဈေးလည်း မရှိသေးပါဘူး။ ကားလမ်း၏ ဘေးမှာပဲဖြစ်သလို ခင်းကျင်းရောင်းချနေရပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ နမ့်ဆန်မြို့လို လိုအပ်ချက်အများကြီးရှိနေသေးတဲ့ တစ်ခြားမြို့ငယ် လေးတွေ အများကြီးရှိနေလိမ့်မယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ အခွန်အခ သိန်း(၁၀၀)အောက်ရရှိတဲ့ မြို့နယ်ပေါင်း (၁၀)မြို့နယ်ရှိကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပြည်သူ့လူထုထံမှ ကောက်ခံရ ရှိတဲ့ အခွန်အခငွေတွေကို ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းမှာပဲ အသုံးပြုပြီး စည်ပင်သာယာ ဝန်ထမ်း နဲ့ ကော်မတီများရဲ့ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို နှစ်စဉ် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ (Budget) ထဲမှာ ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ကျခံသုံးစွဲသင့်ကြောင်း အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးလင်းအောင်ဆွေ က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးလင်းအောင်ဆွေ၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တက်ရောက် လေ့လာကြသော ဧည့်သည်တော်များအားလုံး ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံပါစေကြောင်း ဦးစွာပထမ ဂါရဝပြုနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)က ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးလင်းအောင်ဆွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်အနေနဲ့ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဝင်း၏ “ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင် သာယာရေးဝန်းထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်၊ ချီးမြှင့်ငွေများကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၅ တွင် ဝန်ထမ်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်သည် ပြည်သူများမှ ထမ်းဆောင်သော အခွန်အခများဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုး၊ မြို့ပြစနစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး

လုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အဆိုပါဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ် ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်မှုတာဝန်ယူထားသည့် ဌာနဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ကျခံသုံးစွဲပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံကြီး၏ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အသီးသီးရဲ့ မြို့နယ်၊ မြို့ပြအသီးသီးမှာ အဓိကကျပြီးအရေးပါဆုံးသော ပုဂ္ဂိုလ်များဟာ မြို့နယ် အသီးသီးတွင် သန့်ရှင်းသာယာလှပဖို့ အလွှာစုံ ကဏ္ဍစုံမှာ စိတ်ရောကိုယ်ပါနှစ်ပြီး တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြတဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ထမ်းများဖြစ်ကြပါတယ်။

မြို့ပေါ်လမ်းမ၊ လမ်းကြိုလမ်းကြား၊ ဈေး၊ ကျောင်း၊ ဌာနများအပြင် မြို့ပြအထိ စဉ်ဆက် မပြတ် မရှက်မကြောက် အမှိုက်ကောက်၊ အမှိုက်လှည်း၊ အမှိုက်ဆွဲ၊ အမှိုက်သိမ်း၊ အမှိုက် မီးရှို့ခြင်းများအပြင် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းအညစ်အကြေးများအားလုံးကို မရွံ့မရှာ အနွံတာခံပြီး ဝမ်းရေး တစ်ထွာအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် လုပ်ဆောင်ပေးနေကြတာ စည်ပင်သာယာရေးဌာန က နေ့စား၊ လစားဝန်ထမ်းများပဲဖြစ်ပါတယ်။ အခြေခံကျတဲ့ ဒီဝန်ထမ်းတွေဟာ သာမန်အခြေခံ ကျတဲ့ ပြည်သူလူထုများဖြစ်ပြီး နိစ္စဓူဝ မိမိနေထိုင်ရာမြို့ရဲ့ မနက်ခင်း မိုးမလင်းခင်ကတည်းက မြို့ရဲ့ရေရရှိရေး၊ မြို့သန့်ရှင်းရေး၊ မြို့ပြလမ်းတံတား၊ လျှပ်စစ်မီးဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများနဲ့ မြို့ပြသာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများမှာ ပြည်သူတွေရဲ့အကြားမှာပဲ နေဝင်မိုးချုပ်ထိ အလုပ်လုပ် နေကြတာကို မြို့နယ်အလိုက် အားလုံးတွေ့မြင်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြို့ပြများဟာ ခေတ်အလိုက်၊ နှစ်အလိုက် နယ်ပယ် ကျယ်ဝန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည် နှင့်အညီ မြို့ပြလမ်းများတိုးပွားလာမှု၊ မြို့ပြအိမ်ခြေတိုးတက်လာမှု၊ မြို့ပြလူဦးရေ တိုးတက် လာမှုအခြေအနေအရ လက်ရှိမြို့နယ်အသီးသီးမှာရှိတဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဌာနရဲ့ ဝန်ထမ်းများ အတွက်ကတော့ ကြီးမားတဲ့စိန်ခေါ်မှုတွေဖြစ်လာပါတယ်။ ဘယ်လိုပဲ ကျယ်ပြန့်များပြားလာ တဲ့ မြို့ပြအခြေအနေဖြစ်ပါစေ သူတို့အနေနဲ့ အမျိုးမျိုးသော စိန်ခေါ်မှုတွေဖြစ်တဲ့ ဝေဖန်မှု၊ တွန်းတိုက်မှု၊ ထောက်ရှုမှုတွေ ရှိသည့်တိုင်အောင် လက်ရှိမြို့နယ် အလိုက်ကောက်ခံရရှိတဲ့ စည်ပင်အခွန်အခက ငွေကြေးနဲ့ ဝန်ထမ်းအလိုက် လစာ၊ နေ့စားခ ပေးချေနေရတဲ့ ဝန်ထုပ် ဝန်ပိုးများကို ထမ်းနေကြရတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့ အခွန်အထမ်းကောက်ခံမှု များပြားစွာရရှိတဲ့ မြို့ပြတွေအနေနဲ့ ဝန်ထမ်းရရှိမှု၊ ခန့်အပ်မှု၊ ထောက်ပံ့မှုတွေဟာ မပြောပလောက်ပေမယ့် အခွန်အထမ်းကောက်ခံရရှိမှုနည်းပါးတဲ့ မြို့ပြတွေမှာတော့ ကြီးမားတဲ့စိန်ခေါ်မှုတွေရှိလို့ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကဏ္ဍတွေမှာလည်း တွင်ကျယ်စွာ မဆောင်ရွက်နိုင်သလို ဝန်ထမ်းခန့်အပ်ဖို့ လစာနဲ့ နေ့စားခပေးဖို့ကလည်း အထိုက်အလျောက် အခက်အခဲတွေ တွေ့ကြုံနေကြတာ အားလုံးအသိပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတော်ရဲ့ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အခန်း(၈)တွင် နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားများ၏ မူလအခွင့်အရေးနှင့် တာဝန်များ၊ ပုဒ်မ ၃၄၉ မှာ“နိုင်ငံသားများသည် အောက်ပါလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရာတွင် တူညီသော အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရမည်၊ (က) ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတာဝန်ထမ်းဆောင်မှု” လို့ပါရှိပြီး ဒီပြဋ္ဌာန်းချက်အရ နိုင်ငံသားများဖြစ်တဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ထမ်းဟာလည်း အခြားသော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနည်းတူ လက်ရှိရရှိမည့်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့ပြများမှ စည်ပင်ဝန်ထမ်းများဟာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲခြင်းခံရတဲ့ဌာနဖြစ်သဖြင့် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းကျခံ သုံးစွဲပေးနိုင်ရေး အဆိုပြုရေးဆွဲ ပေးဖို့ လိုအပ်လာပြီဖြစ်ပါတယ်။

သို့မှသာ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းတဲ့ အဆိုပါအတိုင်း ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ နှစ်စဉ် ထည့်သွင်းရေးဆွဲကျခံသုံးစွဲပေးပါက ဝန်ထမ်းများကို စီမံခန့်ခွဲမှု၊ အုပ်ချုပ်မှုကိစ္စရပ်များမှာ ပိုမို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်လာနိုင်မည့်အပြင် ဝန်ထမ်းများအတွက် အခြားနိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ နည်းတူ လစာနှင့် နေ့စားခခံစားခွင့်တူညီမှုရရှိလာနိုင်သကဲ့သို့ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဆောင်ရွက်ရာမှာလည်း မြို့များအလိုက် အားနည်းတဲ့ မြို့ပြတွေကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ပိုမို ဆောင်ရွက်လာနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ တင်သွင်းတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ ဌာနဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများ ကိုပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ကျခံသုံးစွဲပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ သို့ တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို အလေးအနက်ထောက်ခံအပ်ပါကြောင်း ရိုသေလေးစားစွာဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ပြအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး လွိုင်လင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးခွန်ဒီဂေါလ် က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးခွန်ဒီဂေါလ်၊ လွိုင်လင်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားရပါသော

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများအားလုံး၊ လေ့လာ
ရေး ရောက်ရှိနေကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်း
ဆက်သဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်မြို့နယ်
မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခွန်ဒီဂေါလ်ဖြစ်ပါတယ်။
ကျွန်တော့်အနေဖြင့် မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်း အဆိုတင်သွင်း
သည့် “ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေ
များကို ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ကျခံသုံးစွဲပေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်
အစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများခင်ဗျား။
ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်သည် မြို့နယ်ပေါင်း (၅၅)မြို့နယ်ရှိပြီး လူဦးရေ (၅.၈)သန်းကျော်
နေထိုင်တဲ့ ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ လူဦးရေ (၁.၄)သန်းခန့်ဟာ မြို့ပြဒေသမှာ နေထိုင်
ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြို့ပြဒေသများတွင် အေးချမ်းသာယာမှုကြောင့်လည်းကောင်း၊ ပညာရေး၊
ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ကောင်းမွန်စွာတည်ရှိတဲ့
အတွက်ကြောင့် ကျေးလက်ဒေသမှ ပြည်သူလူထုများဟာ မြို့ပြသို့ နှစ်စဉ်အလိုက် အဆက်
မပြတ် ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လာကြတာ တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ယခုကဲ့သို့ ပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်လာ
မှုအတွက်ကြောင့် မြို့ပြဒေသတွေမှာ လူဦးရေများ လျင်မြန်စွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတာ
တွေ့ရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတဲ့ လူဦးရေတွေကို ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှု
လုပ်ငန်းများကိုလည်းပဲ လိုက်လျောညီထွေစွာ ကျွန်တော်တို့က အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်
ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြို့ပြဒေသသာယာလှပရေးနှင့် မြို့ပြနေပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာ နေထိုင်
နိုင်ရေးအတွက် စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ ဝန်ဆောင်မှု ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ စည်ပင်သာယာ
ရေးဌာန၏ သဘောသဘာဝအရ မိမိမြို့နယ်အတွင်းမှာ ရရှိတဲ့ အခွန်အကောက်များထဲမှ
မိမိဝန်ထမ်း လစာ၊ စရိတ်နှင့် ချီးမြှင့်ငွေများ၊ ပင်စင်များအပြင် မြို့ပြသာယာလှပရေးဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အစဉ်ဆောင်ရွက်ရတဲ့ ဌာနတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

ဝင်ငွေများ များပြားသော မြို့နယ်များတွင် ဝန်ထမ်းဦးရေခန့်ထားရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး
လုပ်ငန်းများကို ကောင်းမွန်စွာ စီမံဆောင်ရွက်နိုင်သော်လည်းပဲ အချို့မြို့နယ်များတွင် ဝင်ငွေ
နည်းပါးသောကြောင့် လိုအပ်သော ဝန်ထမ်းများ ခန့်ထားခြင်းနှင့် လိုအပ်သော ယာဉ်ယန္တရား

များ ဝယ်ယူနိုင်ရန် အလွန်မှခက်ခဲပါတယ်။ ဥပမာအားဖြင့် ကျွန်တော်တို့မြို့နယ် မိုင်းပွန် မြို့နယ်ဟာဆိုရင် စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ် ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် စည်ပင်ဝန်ထမ်း ခန့်ထား နိုင်ခြင်းမရှိပါဘူး။ ထို့ကြောင့် မြို့ပြဒေသတွေမှာ တစ်မြို့နဲ့တစ်မြို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကွာဟ ချက်မှုက တဖြည်းဖြည်း ပိုမိုများပြားလာတာ တွေရှိရပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် များအားလုံး တစ်ပြေးညီ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အစိုးရအဖွဲ့မှ အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စည်ပင်သာယာရေးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများဟာ ပြည်နယ်အစိုးရ ၏ တိုက်ရိုက်စီမံအုပ်ချုပ်မှုအောက်တွင် တည်ရှိသည့်အလျောက် ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ ချီးမြှင့်ငွေအသုံးစရိတ်များကို ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ ကျခံသုံးစွဲသင့်ကြောင်း အကြံပြု ရင်း ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ အဆိုကို လေးနက်စွာ ထောက်ခံ ဆွေးနွေးအပ်ပါတယ်။ အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းလှဝင်းတင်သွင်းသောအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၃)ဦးက ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ အစီအစဉ်အရ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဆင့် အဖွဲ့အစည်းဝင်က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုးညွန့်လွင်(ခ)ဦးစိုးကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ နှလုံး၏ သာယာခြင်းနှင့် ပြည့်ဝကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်း ပါတယ်။ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဝင်းမှ “ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန၊ ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်လစာ၊ စရိတ် ချီးမြှင့်ငွေများကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၅ တွင် ဝန်ထမ်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်သည် ပြည်သူများမှ ထမ်းဆောင်သော အခွန်အခများ ဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများ၏အကျိုး၊ မြို့ပြစနစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင် ရန်အတွက် အဆိုပါဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်ကွပ်ကဲမှု ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းဖြစ်ပြီး စီမံခန့်ခွဲအုပ်ချုပ်မှု တာဝန်ယူထား သည့် ဌာနဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်မှ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲ ကျခံသုံးစွဲပေးရန် အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအား တိုက်တွန်းခြင်း”အဆိုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စည်ပင်သာယာရေးဌာနသည် ယခင်က ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေတွင်ပါဝင်သော ဌာန/ အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေတွင် ပါဝင်စဉ်ကတည်းက ဌာန၏ လုပ်ငန်းသဘောသဘာဝအရ မိမိဌာနမှ ကောက်ခံရရှိသော ဝင်ငွေအပေါ် မူတည်၍ ၎င်းတို့၏ သာမန်အသုံးစရိတ်လို့ခေါ်တဲ့ လစာ၊ ပင်စင်တို့ အပါအဝင် အစရှိသည် တို့နှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်ကို ကျခံသုံးစွဲရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၁ - ၂၀၁၂ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဒုတိယ(၆)လမှ စတင်၍ ပြည်ထောင်စုနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဟူ၍ ခွဲခြားဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးနောက် ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေတွင် ပါဝင်လာသော်လည်း စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် အထက်ပါ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအတိုင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လိုငွေပေါ်ပေါက်လာပါက ချေးငွေအဖြစ် ရယူ ဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားထားရှိပါတယ်။ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ စတင်ပြီးတော့ ဦးစီးဌာနအဖြစ်သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး အခြားဌာန/ အဖွဲ့အစည်းများနည်းတူ လိုငွေပေါ်ပေါက်ပါက ထောက်ပံ့ငွေအဖြစ်ပေးအပ်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားထားရှိခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ သို့ရာတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ လက်ရှိရေးဆွဲ နေသော ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ စည်ပင်သာယာရေးဌာန၏ ရငွေများမှရရှိ သော အသုံးစရိတ်များ လစာ၊ ပင်စင်များအပါအဝင် ပြည်သူလူထုကို အကျိုးပြုစေမည့် ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် ထောက်ပံ့ငွေလျာထားပြီး လိုငွေပြဘတ်ဂျက်အဖြစ် ရေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ စည်ပင်သာယာရေး ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ ပင်စင်၊ လစာ၊ စရိတ်ချီးမြှင့်ငွေများကို ပြည်နယ်အစိုးရ၏ ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေ လျာထားမှုမှာ နှစ်စဉ်ထည့်သွင်းရေးဆွဲပေးရန် တောင်းဆိုခြင်းမှာ ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက် ဥပဒေ၊ ပြည်နယ်ဘတ်ဂျက်ဥပဒေနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေနှင့် ကိုက်ညီမှု မရှိပါဘူးခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ဒီအဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ တင်သွင်းတဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ကော ထောက်ခံဆွေးနွေးတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များတွေရဲ့ စိတ်ခံစား ချက်၊ သူတို့ဒေသတွေရဲ့ မြို့ပြတွေမှာ လက်တွေ့ခံစားရတာ အမှန်တကယ် ဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်း ပြည်နယ်ဟာ အင်မတန်ကျယ်ဝန်းပြီးတော့ မြို့နယ်ပေါင်း (၅၅)မြို့နယ်၊ မြို့ပေါင်း(၈၄)မြို့ ရှိပြီး မြို့နယ်ခွဲပေါင်း (၂၉)မြို့နယ်ရှိပါတယ်။ အဲ့ဒီတော့ ဒီဒေသမှာ ကျွန်တော်တို့ ပြည်နယ် အစိုးရအနေနဲ့ ဘတ်ဂျက်ခွဲဝေတဲ့အခါမှာ ပြည်နယ်မှာရရှိတဲ့ ဘတ်ဂျက်သည် ကျွန်တော်တို့ တစ်နှစ်ကို ဘီလီယံ(၂၀၀)ကျော်လောက်ရပါတယ်။ ယခုဆို (၁၆၄) ဘီလီယံက သာမန်အသုံး

စရိတ် ခွဲထုတ်လိုက်တဲ့အခါမှ ငွေလုံးငွေရင်းအဖြစ် ဘီလီယံ(၁၀၀)ကျော်ပဲ သုံးစွဲရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုသုံးစွဲရတဲ့အခါမှာ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ရှိတာလေးနဲ့လှအောင်ဝတ်ဆိုတဲ့ စကားအတိုင်းပဲ ကျွန်တော်တို့ မျှမျှတတဖြစ်အောင်ဆိုပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေနဲ့ မျှတမှုကို မြို့ပြတွေရဲ့ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ Regular ဘတ်ဂျက်ကနေ စပြီး ရှမ်း(တောင်)၊ ရှမ်း(မြောက်)၊ ရှမ်း(ရှေ့)မြို့ကြီး (၁၂)မြို့ကို ကျွန်တော်တို့ အဆင့်မြှင့်တင်ဖို့ကြိုးစားပါတယ်။ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘတ်ဂျက်မှာလည်း ထည့်သွင်းလျာထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူဘဲ ဒီမြို့နယ်ပေါက်စတွေရဲ့ ပြဿနာကရငွေနဲ့ သုံးငွေက သာမန် အသုံးစရိတ်ကို နုတ်လိုက်ရင်ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်က အနည်းငယ်သာ ကျန်ရှိတဲ့အတွက် အဲဒီမြို့တွေရဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုဟာ အင်မတန်နောက်ကျတာကို ကျွန်တော်တို့ လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါကိုလည်း ကျွန်တော်တို့အစိုးရအနေနဲ့ သိရှိရပါတယ်။ အဲဒီအတွက် ကတ္တရာကို အဲဒီမြို့နယ် တွေအတွက် ကိုယ်ထူကိုယ်ထနဲ့ အစိုးရရဲ့ ပံ့ပိုးမှုနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှသာလျှင် ဒီဒေသတွေလည်း အတူတကွဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်တယ်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ကျွန်တော်တို့နှစ်စဉ် ကတ္တရာ အပိုတန်ချိန်ကို များစွာဝယ်ယူပြီး ဖြန့်ဖြူးလျက်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဒီကိစ္စနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဒါဟာတိုင်းနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရ လုပ်ပိုင်ခွင့်၊ ပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ အုပ်ချုပ်မှုမှာ ရှိနေသေးသော်လည်း ပြည်ထောင်စုအစိုးရရဲ့ သဘောထား၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဥပဒေ၊ ဘတ်ဂျက်ဥပဒေ၊ စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေအားလုံးကို ချိန်ညှိပြီးတော့မှ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကို တင်ပြပြီး ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဆက်လက်အဖြေရှာသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာ- စည်ပင်သာယာရေးဌာနကမလုပ်နိုင်တာကို မြို့တွေကို ကိုယ်ထူကိုယ်ထနဲ့သွားမလား အစိုးရအနေနဲ့ ဘယ်လို ဆောင်ရွက်မလဲဆိုတာကို ကျွန်တော်တို့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကို တင်ပြပြီးတော့ စီမံဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်တယ်ဆိုတဲ့အကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားလိုပါတယ်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဝင်း၏ အဆိုအား မှတ်တမ်းအဖြစ်သာထားရှိပေးပါရန် လေးစားစွာ တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က ဤအဆိုကို မှတ်တမ်းအဖြစ်သာထားရှိဖို့ ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၂၅၊ နည်းဥပဒေခွဲ(စ)(ဆ)အရ အဆိုတင်သွင်းသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်က နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ဆွေးနွေးနိုင်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပျဉ်းမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ အခုလို ကျွန်တော်တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးကနေပြီးတော့ ရှင်းလင်းတင်ပြတဲ့အတွက် အထူးကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ထိုနည်းတူစွာပါပဲ ကျွန်တော့်အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးပေးသွားတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များအားလုံး အထူးကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေဖြင့် ဘာကြောင့် တင်လည်းဆိုတော့ ကျွန်တော် တင်ပြချက်အရလည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများရဲ့ ကိုယ့်မြို့နယ်ရဲ့ အခက်အခဲတွေ အသေးစိတ် တင်ပြချက်များအရလည်းကောင်း၊ ဝန်ကြီးများမှာလည်းပါပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ စည်ပင် သာယာရေးဌာနရဲ့ အခက်အခဲတွေ၊ ဒါပေမဲ့ မှတ်တမ်းတင်ပါအနေအထားထက် အတည်ပြု ပေးဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လည်းဆိုတော့ နောင်ဒီကိစ္စနဲ့ပတ်သက်လာရင် အပြောင်း အလဲဖြစ်ကောင်းဖြစ်နိုင်ပါတယ်။ အစိုးရအဖွဲ့အနေနဲ့လည်းဖြစ်နိုင်တဲ့ လုပ်ဆောင်နိုင်တဲ့ စီမံခန့်ခွဲနိုင်တဲ့ နည်းလမ်းတွေ ရှိကောင်းရှိနိုင်ပါတယ်။ ဆိုတော့ကာ အဲ့ဒီနည်းလမ်းကောင်း များဖြင့် စီမံခန့်ခွဲပြီး သက်ဆိုင်ရာ အခြေခံဥပဒေများ ပြောင်းလဲလာလို့ရှိရင်လည်း ကျွန်တော် မြင်တာက အတည်ပြုနိုင်မယ့် စည်ပင်ကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ ရန်ပုံငွေဘတ်ဂျက်ထဲ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်နိုင်မယ့် အနေအထားလေးရှိကောင်းရှိလာမယ်လို့ ကျွန်တော်ယုံကြည် တာနဲ့အညီ ဤအဆိုကို မှတ်တမ်းထားမည့်အစား လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ခံယူပါမည် ဖြစ်ကြောင်း လေးစားစွာ တင်ပြအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ ပြန်လည်ရှင်းလင်းချက်နဲ့ သက်ဆိုင်ရာ အဆိုတင်တဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ ဆွေးနွေးချက်ကို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ကြည့်တဲ့အခါမှာ ဤအဆိုသည် လောလောဆယ်မှာ အတည်ဖြစ်သော်လည်းပဲ ရုတ်တရက်ဆောင်ရွက်၍ မရတဲ့ ကိစ္စဖြစ်တယ်လို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ သဘောပေါက်ပါတယ်။ သို့သော်လည်းပဲ အဆိုရှင် က လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒကို ခံယူမယ်ဆိုတော့လည်း လွှတ်တော်ဆန္ဒကို ခံယူပါမယ်။ ပြီးတော့မှ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်တဲ့ အချိန်ကာလကျတော့ လောလောဆယ် ဖြစ်ချင်မှဖြစ်မှာ ပေါ့နော်။ ဒါကြောင့်မလို့ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီးတော့မှ လွှတ်တော်ဆန္ဒခံယူဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုတင်သွင်းသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အနေနဲ့ ၎င်း၏အဆိုကို အတည်ပြုပေးဖို့ အတွက် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒခံယူလိုကြောင်းတင်ပြလာတဲ့အတွက် အခုလွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို မဲနဲ့ ရွေးချယ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၃၇ အရ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်၍ ဆန္ဒမဲပေးသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၏

များရာဆန္ဒမဲဖြင့် ဆုံးဖြတ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဆန္ဒမဲပေးတဲ့နေရာမှာ လျှို့ဝှက်မဲပေး စက်ခလုတ်ကို ကျင့်သုံးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါပြီလို့ ကြေညာမှသာ စက်ခလုတ်ကိုစတင်အသုံးပြုဖို့ သတိပြုစေလိုပါတယ်။ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းသောအဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူပါက ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ပေး၍ အဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောမတူပါက ကန့်ကွက်ဆန္ဒမဲပေးရန် ဖြစ်ပါတယ်။ ထောက်ခံမဲများပါက အဆိုသည် အတည်ဖြစ်ပြီး ကန့်ကွက်မဲများပါက အဆိုသည် ပြည်နယ်အဆင့်အဖွဲ့အစည်းဝင် မှတ်ချက်ပြုသည့်အတိုင်း မှတ်တမ်းတင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ကြပါပြီ။ ထောက်ခံဆန္ဒမဲ (၄၀)မဲ၊ ကြားနေမဲ(၁၉)မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ (၇၀)မဲ။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကန့်ကွက်ဆန္ဒမဲများသည့်အတွက် အဆိုအား မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။